



Содержание номера

Интервью номера

Сергей Кабышев: «Юридическое образование — это воспитание правовой совести гражданина на профессиональной основе» 2

Новости Ассоциации юристов России

Владимир Груздев — о решениях судебной системы и помощи соотечественникам 10
Госдума приняла изменения в Налоговый кодекс РФ об индексации госпошлины при рассмотрении дел в судах 13
В России могут увеличить сроки подачи заявки на патент на изобретение 13
Вячеслав Картухин: Профессия юриста позволяет быть сильным самому и защищать других 15
Минюст планирует смягчить правила конвоирования 16
В России введены новые наказания для «черных лесорубов» 18
Гражданам начнут предоставлять адвоката еще до возбуждения дела 19
Правительство поддержало идею обязать нотариально заверять все договоры дарения 20
Сотрудники банков смогут претендовать на звание «Ветеран труда» 21
Дети сотрудников ФСИН получат преимущество при зачислении в ведомственные вузы 22
Минюст предлагает прописать, куда жаловаться на решения админкомиссий 23

Гражданское право, предпринимательское право

Бурмистрова Е.В. Особенности наследования детьми, зачатыми и рожденными в результате реализации посмертных репродуктивных программ 24
Михеева Т.Н., Михеев Д.С. Обновление стратегического вектора развития искусственного интеллекта в России: правовые аспекты 28
Цандер Я.М. К вопросу об отнесении договора на выполнение НИОКР к алеаторной сделке 33
Щербаков А.А. NFT-технологии в сфере инвестиций в недвижимые объекты: временное веяние либо наступившее будущее? 37

Административное право, уголовное право

Юркова О.А. Министерство внутренних дел Российской Федерации как субъект предоставления государственных услуг 41

Юридическая практика

Абдуллаев Р.Р. Экспертиза результатов подрядных работ, произведённых для нужд системы МВД России: проблемы правовой регламентации 45
Авакян Е.Г. Правовое регулирование внедрения в деятельность адвокатуры Комплексной информационной системы адвокатуры России (КИС АР) 50
Ручкина Г.Ф. Управление юридической функцией: юридические технологии, дизайн и другие инновации 54

Interview of the Issue

Sergey Kabyshev: Legal education is the upbringing of the legal consciousness of a citizen on the professional basis 2

News of the Association of Lawyers of Russia

Vladimir Gruzdev: On the resolutions of the judiciary and assistance to fellow countrymen 10
The State Duma has adopted amendments related to the state duty indexation in review of cases in court to the Tax Code of the Russian Federation 13
The terms for invention patent application submission may be extended in Russia 13
Vyacheslav Kartukhin: The legal profession allows one to be strong and protect others 15
The Ministry of Justice plans to make the rules for convoying less stringent 16
New punishments for illegal logger have been introduced in Russia 18
Citizens will be provided a lawyer before a criminal case is initiated 19
The Government seconded the motion on mandatory notarization of all donation agreements 20
Bank employees will be eligible for awarding the labor veteran title 21
Children of the Federal Penitentiary Service employees will have advantages when applying for enrolment in universities and colleges sponsored by government agencies 22
The Ministry of Justice proposes specification of the authority to which complaints related to administrative commission resolutions should be addressed 23

Civil Law, Entrepreneurial Law

E.V. Burmistrova. Specifics of Inheriting by Children Conceived and Born a Result of Posthumous Reproduction Programs Implementation 24
T.N. Mikheeva, D.S. Mikheev. Updating the Strategic Vector of Artificial Intelligence Development in Russia: Legal Aspects 28
Ya.M. Tsander. On Referring an Agreement for Research and Development Services to Aleatory Transactions 33
A.A. Scherbakov. NFT Technologies in the Real Estate Investment Sphere: A Fad or the Future That Has Come 37

Administrative Law, Criminal Law

O.A. Yurkova. The Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation as a Public Services Recipient 41

Legal Practice

R.R. Abdullaev. Expert Examination of Results of Contractors' Work Performed for Meeting the Needs of the System of the Ministry of Internal Affairs of Russia: Legal Regulation Issues 45
E.G. Avakyan. Legal Regulation of the Implementation of the Integrated Information System of Advocate's Community of Russia in Advocate's Community Activities 50
G.F. Ruchkina. Management of the Legal System: Legal Technologies, Design and Other Innovations 54